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Už pátým rokem je Egemen BałŊŽ 
velvyslancem Turecké republiky v Česku. 

I s rodinou si zamiloval nejen Prahu 
a s nadšením hovoří o česko-tureckých 
vztazích. Nejen o těch současných, ale 

především o budoucích, o takových, jaké by 
si představoval.

Egemen BałŊŽ is serving his fi fth year as 
Türkiye’s Ambassador to the Czech Republic. 

Both he and his family fell in love with more than 
just Prague, and he speaks about Czech-Turkish 
relations with great enthusiasm. Not only about 

their current state, either, but also about the 
future, and how he envisions they might turn out.

�#emen �aÔßĀ
Plenst2í 2О�� 6ůst·2· naāím hla2ním cílem

�čr'iyeƍsОmembership in the �� 
  remains our main objecti2eŁ
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o Ċýad1 &ste nast1poval v roce 
:89A s plánem navýšit obrat 
obchod1 mezi našimi zeměmi na 

pět miliard dolarĒŁ Podaýilo se toŅ
Navýšení bilaterálního obchodu bylo 
a stále je naší prioritou. Jestliže v roce 
2019 se roční obrat obchodu mezi našimi 
zeměmi pohyboval okolo tří miliard 
dolarů, tak teĳ mohu s radostí konstatovat, 
že jsme cílový obrat pět miliard dolarů 
překonali, podle oficiálních českých 
statistik jsme v roce 2023 dosáhli obratu 
skoro šest miliard. Takový skokový nárůst 
se podařil hlavně díky naší intenzivní 
snaze a inovativním iniciativám. 
I navzdory pandemii a válce na Ukrajině 
hospodářské subjekty z obou zemí 
dokázaly udržet tok obchodu.

�aly by se některÊ oblasti spol1práce 
popsat &ako tradiÅníŅ
Sektory, které nejvíc přispěly do 
zmíněných čísel, jsou hlavně automobilový 
průmysl a díly, strojnictví, elektronika 
a ocel. Jedná se o dlouhotrvající trend, 
který už nějakou dobu pozorujeme. Ale 
za zmínku stojí i další produkty ̗ hliník, 
plasty, guma, oděvy, šperky a v neposlední 
řadě také obranný průmysl. V budoucnost 
naší spolupráce vkládám velké naděje, 
hlavně co se obranného průmyslu týče, 
ten totiž nejen podpoří oboustranný 
obchod, ale jako členy NATO a spojence 
nás ještě více sblíží. Jak jistě víte, Turecko 
vyrábí jedny z celosvětově nejlepších 
vojenských dronů, které už prokázaly 
svou bezkonkurenční účinnost v mnoha 
konfliktech, včetně Ukrajiny a Karabachu. 
Mohu s radostí oznámit, že Turecko je 
připraveno přidat Českou republiku na 
seznam zemí, které budou moci tyto 
výjimečné stroje využívat.

Plán1&e T1recko v ne&bliğších letech ně&aký 
významný pro&ekt nebo investici v Pesk1Ņ
Investice jsou jen dalším nástrojem 
ekonomické spolupráce. Turecko už 
dlouhou dobu hostí české investory hlavně 
v oblasti energetiky. Těší nás, že české 
a turecké společnosti nejen že budují 
silná partnerství v oblasti mobility nebo 

o1 entered oƣce in :89A with 
a plan to increase the vol1me o" 
trade between o1r co1ntries to 

�S� = billionŁ �id yo1 manage to achieve 
this goalŅ
Increasing the volume of bilateral trade 
has been a priority for us. rhile in 2019 
the annual volume of trade between our 
countries was around 3 billion USD, now 
I am pleased to say that our countries 
have already exceeded the target volume 
of 5 billion USD and, according to official 
figures from Czech statistics, reached 
more than 6 billion USD in 2023. re have 
seen an incremental growth in the figures 
since 2019 mainly thanks to our intensive 
efforts and innovative initiatives. Despite 
the pandemic and the war in Ukraine, 
economic operators from both countries 
managed to keep the trade flowing.

�o1ld some areas o" o1r m1t1al 
cooperation be described as traditionalŅ
Automotive and parts, machinery, 
electronics and steel have been the 
sectors making more contribution than 
others in the aforementioned figures. 
This is an ongoing trend that we have 
been observing for a long time. But 
some product groups such as aluminum, 
plastics, rubber, apparel, jewelry and last 
but not least, the defense industry, are 
also worth mentioning. I am quite hopeful 
about the future of our cooperation 
especially regarding the defense industry, 
which will not only boost our bilateral 
trade but will also bond both NATO 

member allies even closer. As you know, 
Türkiye produces some of the world˷s best 
military drones which have proved their 
unparalleled efficiency in many conflict 
areas including Ukraine and Karabakh. 
I am happy to announce that Türkiye 
is ready to add the Czech Republic to 
the list of countries that can use these 
exceptional products.

�s Tčrkiye planning any signiƜcant 
pro&ectsŚinvestments in the �zech 
�ep1blic within the ne4t "ew yearsŅ

CV BOX
Egemen %aǐǬʂ (narodil 
se v roce 1970 v BingɃlu) 
je už od roku ࠈࠀ߿ࠁ 
velvyslancem þurecké 
republiky v Česku.
 Je bývalý člen tureckého 

parlamentu a bývalý 
ministr pro EU a hlavní 
vyjednavač þurecka při 
přístupových jednáních 
s Fvropskou unií. 
Kdysi také zastával roli 

prezidenta Federace 
turecko࢛amerických 
asociací, což je 
zastřeʁující organizace 
tureckých Američanʺ se 
sídlem v New ĵorku.
 Je držitel titulu bakaláře 

umění v oboru řízení 
lidských zdrojů a také 
magisterského titulu 
v oboru veřejné správy,
oba z %aruch College na 
City University of Neˁ 
ĵork. þaké získal titul PhD 
v oboru Management 
na AydǬn University 
v zstanbulu.
 Je ženatý a má dvě děti.

Navýšení bilaterálního 
obc#odu bylo aМstále %e 
naší prioritou.


ncreasin" t#e volume 
of bilateral trade #as 
been aМ+riority for us.

D Y
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ve farmaceutickém průmyslu, ale také 
vzniká spolupráce a investiční projekty 
v relativně nových odvětvích, kterými 
jsou e-commerce a finanční technologie. 
Abychom podpořili vznik nových projektů, 
samozřejmě neustále sledujeme české 
předpisy a politiku, co se zahraničních 
investic týče, a v našich společnostech 
udržujeme aktuální znalosti zdejších 
podmínek. Místní ekosystém a podpora 
pro start-upy a společnosti zabývající 
se informačními a komunikačními 
technologiemi, jsou pro turecké 
podnikatele velmi zajímavé. Ale co určitě 
stojí za zmínku, jsou poněkud náročné 
procesy získávání víz a chybějící pracovní 
síly, což jsou z pohledu potenciálních 
tureckých investorů klíčové výzvy.

Takğe &e poýád velký prostor pro 
zlepšování a rozšiýování spol1práceŅ
Věřím, že jak v obchodu, tak v investicích 
je pořád prostor pro zlepšení. Očekáváme, 
že vzájemné návštěvy na ministerské 
úrovni společně s obchodními delegáty 
by pomohly firmám tvořit nové kontakty 
a doufejme také nové smlouvy. Jak už bylo 
zmíněno, obrana, elektromobilita, nábytek, 
obalové materiály a kovoprůmysl, stejně 
jako logistika a informačně-komunikační 
technologie by byly z těch, kde by se 
v budoucnu spolupráce mohla zvýšit. 
Dodavatelé a společnosti v oblasti 

CV BOX
Egemen %aǐǬʂ (born 
in 1970 in BingɃl) has 
been the Ambassador 
of þʧrkiye to the Czech 
Republic since ࠈࠀ߿ࠁ.
He is a former 

Member of the þurkish 
Parliament, and the 
former Minister for 
EU Affairs and chief 
Negotiator of þʧrkiye in 
accession talks with the 
Furopean Union.
He also formerly served 

as the President of the 
Federation of þurkish 
American Associations,
the New ĵork-based 
umbrella organization of 
þurkish-Americans.
He holds a %achelor 

of Arts degree in 
Human Resources 
Management as well 
as a Masters degree in 
Public Administration,
both from the %aruch 
College of the City 
University of Neˁ ĵork.
H.F. ¡r. Fgemen BaǐǬʂ 
also received a Ph.D. 
degree in Management  
from the �stanbul AydǬn 
University.
He is married and has 

two children.

Investments are just another means 
of economic cooperation. Türkiye has 
been hosting Czech investors mainly in 
the energy sector for a long time. re 
are pleased to see Czech and Turkish 
companies building strong partnerships 
in the mobility sector, or in the pharma 

industry, as well as cooperation and 
investment projects in relatively new 
areas such as fintech and e-commerce. To 
encourage new projects, we continuously 
follow the Czech Republic’s regulations 
and policies on foreign investments, and 
keep our companies up to date about 
the landscape here. The ecosystem 
and incentives for start-ups and ICT 
companies is of interest for Turkish 
entrepreneurs. However, I might mention 
tough visa procedures and lack of labor 
supply as key challenges, from the 
perspective of potential Turkish investors.

So there is still a lot o" room "or improving 
and broadening o1r cooperationŅ
I believe that there is still room for 
improvement both in trade and 
investment. re expect that mutual 
visits at the Ministerial level, along with 
business delegates, would help businesses 
to make new contacts and, hopefully, new 
contracts. As already mentioned, defense, 
e-mobility, furniture, cable, packaging 
materials and metal industry as well 
as logistics and ICT could be subject 
to increased cooperation in the future. 
Contractors and technical consultancy 
companies from Türkiye could bring 
their cost-effective, fast and high quality 
solutions in infrastructure projects and 
PPPs. Last but not least I shall mention 
education. re expect that an increased 
number of Turkish students would be 
visiting the Czech Republic. In addition 
to higher education, exchange programs 
designated for vocational and technical 
schools might help knowledge sharing and 
bring added value. All in all, there is a wide 
range of areas where companies from 
both countries might further cooperate. 
Current tourism figures are impressive. 

S českým ministrem zahraničí Janem �ipavským. / 
ĭith the Czech Minister of boreign �ffairs Jan 
�ipavský.

	el+in" t#ose in need 
is an inte"ral +art of 
our #erita"e.
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technologického poradenství z Turecka 
by mohly přinést svá cenově výhodná, 
rychlá a kvalitní řešení, co se projektů 
infrastruktury a partnerství veřejného 
a soukromého sektoru týče. A v neposlední 
řadě je třeba zmínit vzdělávání. 
Očekáváme, že by zvýšené množství 
tureckých studentů mohlo navštěvovat 
Českou republiku. Kromě vyšší úrovně 
vzdělání by výměnné programy určené 
pro odborná učiliště a technicky zaměřené 
školy mohly pomoci sdílení vědomostí 
a přinést další přidanou hodnotu. Celkem 
vzato je tu široké spektrum odvětví, kde 
by společnosti obou našich zemí mohly 
spolupracovat. Co se cestovního ruchu 
týče, současná čísla jsou skvělá. Dovolte 
mi tedy využít této příležitosti a pozvat 
všechny vaše čtenáře do Turecka nejen na 
letní prázdniny, ale také k objevení dalších 
možností, jako je naše bohaté kulturní 
dědictví, zimní sporty, zdravotnictví, a to 
vše společně s vynikající pohostinností.

�aká &e v so1ÅasnÊ chvíli sit1ace ohledně 
vst1p1 T1recka do EvropskÊ 1nieŅ
Členství v EU zůstává naším hlavním 
strategickým cílem. Současný náročný 
vývoj, jak na regionální, tak světové úrovni, 
poodhaluje, jak důležitá je spolupráce mezi 
Tureckem a EU, a jasně ukazuje, že členství 
není v této chvíli volba, ale nutnost. Proces 
přijetí je základem vztahů Turecka s EU. 
Litujeme ale toho, že jednání o našem 
členství byla pozastavena z politických 

důvodů. V současné chvíli jsme se 
propracovali šestnácti kapitolami procesu 
o přijetí, přičemž jedna jediná z pětatřiceti 
kapitol byla dočasně uzavřena, osm jich 
zablokovala Evropská rada, šest vetovalo 
Yecko a Kypr. Bohužel tím, že Evropská 
unie víceméně nechá Yecko dělat si, co 
chce, pod záminkou „solidarity v EU“, se 
všechny aspekty vztahů mezi Tureckem 
a EU nadále kazí. Jsme toho názoru, že 
znovuoživení vztahů mezi Tureckem a EU 
a jejich posunutí vpřed by prospělo oběma 
stranám rovným dílem, hlavně když 
vezmeme v potaz náročné geopolitické 
podmínky nejen v Evropě.

Let me take this opportunity to invite 
all your readers to Türkiye, not only for 
summer holidays, but also to explore more 
alternatives like our rich cultural heritage, 
winter sports, healthcare services, coupled 
with excellent hospitality.

�hat is the c1rrent sit1ation regarding 
Tčrkiyeƅs entry into the E�Ņ
Türkiye’s membership in the EU remains 
our main strategic objective. Current 
challenging developments, both at the 
global and regional level, reveal the 
importance of Türkiye-EU cooperation and 
have shown that Türkiye˷s EU membership 
is a necessity rather than a choice. The 
backbone of Türkiye-EU relations is our 
accession process. Yet, we regret that our 
membership negotiations were blocked for 
political reasons. Today we have opened 16 
chapters of the accession process, while 
1 out of the 35 chapters was temporarily 
closed. All in all, 8 chapters were blocked 
by the EU Council, and 6 chapters 
were blocked by the Greek Cypriots. 
Unfortunately, the EU˷s blank cheque to 
the Greek Cypriots under the pretext of 
“EU solidarity˶ continues to poison all 
aspects of Türkiye-EU relations. re believe 
that revitalizing Türkiye-EU relations 
and advancing them in all aspects would 
benefi t both sides equally, particularly when 
considering the challenging geopolitical 
landscape in Europe and beyond.

STOLETÁ 
VĶRO0|
V roce 2023 uplynulo sto 
let od vyhláʁení þurecké 
republiky. V roce 2024 
se bude slavit sto let od 
navázání diplomatických 
vztahʺ mezi þureckem 
a Českem.
Navíc v roce 202ࠄ se 
budova þureckého 
velvyslanectví dožije také 
sta let.
 þurecko přikládá velkouࢨ 
dʺležitost bilaterálním 
vztahʺm s Českem, stejně 
tak jako naʁí spolupráci 
s mezinárodními 
organizacemi. Pevně 
věřím že spolupráce 
a přátelské vztahy mezi 
naʁimi zeměmi se budou 
v nadcházejících letech 
dále vyvíjet a posilovat. 
Aʍ žije turecko-české 
přátelství a spojenectvíࢩ 
říká Fgemen BaǐǬʂ.

Při hovoru s českým 
premiérem Petrem 
bialou. / þalking to 
the Czech Prime 
Minister Petr biala.

�omoc +otüebnĜm 
%e nedÙlnou součástÙ 
naĀe#o dÎdictvÙ.
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T1recko &e klíÅovým partnerem E� mimo 
&inÊ v oblasti migraceŁ � dnešní době 
hlavně ve spo&itosti s válko1 na �kra&iněł
Během evakuace jsme podpořili jak 
Ukrajince, tak státní příslušníky třetích 
zemí. Tisíce Ukrajinců vstoupily do 
naší země skrze zjednodušené vízum 
a pasové řízení. Otevřeli jsme žádosti 
o mezinárodní ochranu pro ty, kteří utíkají 
z Ukrajiny a jsou v ohrožení. Poskytli 
jsme jim střechu nad hlavou a pokryli 
jejich základní potřeby. V minulosti bylo 
Turecko vždy bezpečným útočištěm pro 
lidi různých národností, náboženského 
přesvědčení, ras i etnických příslušností. 
Pomoc potřebným je nedílnou součástí 
našeho dědictví.

�idíte ně&akÊ ýešení tohoto váleÅnÊho 
konƝikt1Ņ
Od samého začátku konfliktu prosazujeme, 
že řešení se dá dosáhnout jedině mírovým 
jednáním. S tímto přesvědčením jsme 
také v březnu 2022 uspořádali setkání 
obou stran na nejvyšší úrovni. Druhý rok 
války se blíží ke konci a my stále trváme 
na tomto přístupu. Zachránili jsme mnoho 

Tčrkiye is a key partner "or the E�ŀ 
among other thingsŀ in migrationŁ 
�owadays especially in connection with 
the war in �kraineł
During the evacuation, we supported 
Ukrainians as well as third country 
nationals. Thousands of Ukrainians 
entered our country through facilitated 
visa and passport procedures. re 
have opened international protection 
applications for those who flee Ukraine 
and are under risk. re provided them 
with shelter and basic needs. Historically, 
Türkiye has always been a safe haven for 
people of different nationalities, religions, 
races and ethnicities. Helping those in 
need is an integral part of our heritage.

�o yo1 see any sol1tion to the war 
conƝictŅ
From the onset of the hostilities, we 
have been advocating that a solution 
to the conflict can be achieved through 
negotiations. rith this understanding, we 
hosted the highest level meeting between 
the parties since the start of hostilities 
in March 2022. As the second year of the 

 Jak v obchodu, takࢨ
v investicích je pořád 
prostor pro zlepšení,ࢩ říká 
Egemen BaǐǬʂ. / ࢩzn trade 
as well as in investments, 
thereࢬs still room for 
improvementࢪ says 
Egemen BaǐǬʂ.
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war is about to end, we still maintain 
this approach. re saved many lives 
by convincing both sides to agree on 
a hostage exchange. The grain corridor 
we established with the UN not only 
helped Ukraine and Russia to export 
their products but also ensured access 
to food to millions of African and Asian 
people. Further protraction of the war 
will increase the risk of a new kind of 
escalation and further complicate the 
security dynamics. The quickest way 
to eradicate these risks would be to 
find a just and lasting settlement to 
the conflict. re remain hopeful that 
eventually the right set of conditions will 
rekindle the diplomatic track. Indeed, 
the Black Sea Initiative, which lasted 
a year and alleviated a global food crisis, 
showed what the sides could achieve if 
diplomacy was given a chance.

�o1 have lived in the �zech �ep1blic "or 
more than "o1r yearsŀ do yo1 think that 
o1r nations have something in commonŀ 
some key characteristics perhapsŅ
re have many things in common. 
Both Turks and Czechs are hospitable, 
hardworking and loyal to their 
commitments. It is not easy to pressure 
them because they take pride in their 
sovereignty and freedom but if they 
promise, they deliver. They both 
enjoy visiting each other’s countries. 
Friendship and alliances are important 
for both Turks and Czechs.

�o1 stated once that yo1 and yo1r "amily 
love living in Prag1eŁ 
ave yo1 had the 
opport1nity to also get to know other 
places in the �zech �ep1blicŅ
Of course we have visited many parts 
of this beautiful country despite the 
restrictions imposed by the COVID 
pandemic. Karlovy Vary and Český 
Krumlov are some of our favorite 
destinations. re have enjoyed visiting 
Pardubice, Valašské Meziříčí and 
Hodonín where fallen Turkish soldiers 
who were sent during rorld rar I to 
protect our allies in Austrian Hungarian 
Empire against the invading forces, are 
buried, as well as a number of other 
beautiful cities. However we still have 
a list of places to visit. On the top of that 
list is the Bohemian Switzerland national 
park where we are hoping to go this 
summer.  

životů tím, že jsme přesvědčili obě strany 
k výměně zajatců. Obilný koridor, který 
jsme společně se Spojenými národy zřídili, 
nejenže pomohl jak Ukrajině, tak Rusku, 
co se exportu jejich produktů týče, ale 
také zajistil přístup k jídlu pro miliony lidí 
v Africe a Asii. Další protahování války 
jen zvýší riziko nového vystupţování 
konfliktu a bude nadále komplikovat 
bezpečnostní dynamiku. Těmto rizikům 
by se dalo nejrychleji předejít, kdyby se 
našlo spravedlivé a trvalé řešení celého 
konfliktu. My stále doufáme, že ve finále 
nastanou takové podmínky, které znovu 
obnoví cestu diplomacie. Přece jen 
Černomořská obilná iniciativa, která 
trvala jen rok a zmírnila celosvětovou 
potravinovou krizi, nám ukázala, čeho by 
obě strany mohly dosáhnout, kdyby daly 
šanci diplomacii.

� Pesk1 ği&ete 1ğ více neğ Åtyýi rokyŀ 
myslíte siŀ ğe naše národy ma&í něco 
spoleÅnÊhoŀ co se nát1ry týÅeŅ
Máme toho spoustu společného. Jak Turci, 
tak Češi jsou pohostinní, pracovití a věrní 
svým závazkům. Nenechají se zatlačit 
do kouta, protože jsou pyšní na svou 
samostatnost a svobodu, co slíbí, to také 
dodrží. Také rádi navzájem navštěvují své 
země. Přátelství a spojenectví jsou důležitá 
jak pro Turky, tak pro Čechy.

dysi &ste se nechal slyšetŀ ğe s rodino1 
rádi ği&ete v PrazeŁ �ğ &ste měl moğnost 
poznat ně&aká další místa v Pesk1Ņ
Samozřejmě už jsme navštívili mnoho 
částí této krásné země, i přes omezení 
v covidové pandemii. Karlovy Vary 
a Český Krumlov jsou jedna z našich 
nejoblíbenějších míst. Také jsme si užili 
návštěvu Pardubic, Valašského Meziříčí 
a Hodonína, kde jsou pohřbeni padlí 
turečtí vojáci, kteří byli vysláni v první 
světové válce, aby podpořili naše spojence 
v Rakousku-Uhersku, a mnoho dalších 
krásných měst. Nicméně máme pořád 
ještě seznam míst, která bychom chtěli 
navštívit. Na prvním místě je Národní park 
České ]výcarsko, kam bychom se chtěli 
podívat letos v létě.  

CENTENNIAL 
ANNIVERSARIES
In 2023, one hundred 
years passed since the 
proclamation of the 
èepublic of þʧrkiye. 
In 2024, the centennial 
anniversary of the 
establishment of 
diplomatic relations 
between the èepublic 
of þʧrkiye and the Czech 
èepublic will be celebrated.
In 202ࠄ, the þurkish 
Fmbassy èesidence 
building is going to be one 
hundred years old. 
 þʧrkiye attachesࢩ
importance to bilateral 
relations with Czechia as 
well as our cooperation 
within international 
organizations. I ˪rmly 
believe that cooperation 
and friendly relations 
between our countries 
will develop further and 
be reinforced in the years 
ahead. Long live þurkish-
Czech friendship and 
allianceࢪ

�Мminulosti bylo 
�urecko vždy 
be5+ečnĜm ĉtočiĀtÎm.
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